
Dnešický zpravodaj – 3/2022

Mistryně Evropy Michaela Štenglová na domácí střelnici, kde výhrou potvrdila zisk  
Českého poháru pro rok 2022.

Jednalo zastupitelstvo
Závěrečné jednání současného zastupi-

telstva ve volebním období se neslo v tro-
chu uvolněném duchu, přesto zastupitelé 
zvládli ještě hodně práce. Zvláště se hod-
notila čtyřletá činnost. Zazněla tak zpráva 
finanční komise, kontrolní, „hajný“ před-
nesl čísla hospodaření v  obecních lesích, 
která velice ovlivnila kůrovcová kalamita 
2019-20. A  také došlo na  výčet dokonče-

ných akcí, i  těch rozpracovaných, které 
čekají na nové zastupitelstvo. Zde se jedná 
o  přípravu pozemků pro novou výstav-
bu, opravy místních komunikací v  obou 
obcích. Odsouhlasen byl plán činnosti 
na příští rok, žádosti o dotace, jinak obča-
ny Dnešic a Černotína nic netíží, protože 
závěrečná diskuze byla „nulová“.

Oprava silnic a mostu zahájena
Před měsícem, přesněji 25. srpna došlo 

za účasti zástupců zúčastněných stran SÚS 
PK a  obce Dnešice včetně vybrané firmy 
– zhotovitele firmy Strabag, projektanta 
a  technického dozoru k předání staveniš-
tě s  cílem ukončení prací do 22. prosince 
2022. Práce započaly frézováním povrchu 
silnic a mostu a pokračují osazováním ob-
rubníků kolem určených míst, při silnici 
směrem ke hřbitovu se počítá v další etapě 
s vybudováním chodníku (plánováno na r. 
2023). 

Co však je důležité sdělit k  informova-
nosti občanů. I  přes zákaz vjezdu na  obě 
silnice je umožněna pro občany Dnešic 
průjezdnost. Avšak v  některých místech 
bude nutná sanace vozovky, kdy tato prů-
jezdnost bude omezena. Zároveň probíhá 
oprava mostu za úplné uzavírky a z jedné 
části obce do druhé je možné přejít pouze 
přes potok přes připravenou lávku uzpůso-
benou nejen pro pěší ale i vozíčkáře a kola-
ře. V této souvislosti žádáme o respekt vůči 
přecházejícím z jedné či druhé strany, aby 
nedocházelo ke zbytečným kolizním situ-
acím při střetu na lávce. Pravděpodobnost 
uzávěry mostu je 2 měsíce. Již koncem říj-
na se předpokládá asfaltování obou silnic 
mimo mostu. Až do této doby, kdy se zprů-
jezdní tyto směry na Přestavlky a Soběku-
ry, je nutné dbát dopravního značení a po-
kynů zaměstnanců stavby a  nevystavovat 
se zbytečně možným pokutám při policej-
ních silničních kontrolách. V souběhu této 
opravy dojde k omezení provozu na místní 
komunikaci ve  směru od  RD p.  Ulrycha 
k RD pí. Kubešové, kde bude firma DYBS 
provádět též opravu. Vyasfaltování této 
místní komunikace proběhne souběžně 
s asfaltováním silnic III. třídy. Tato opra-
va by měla být ukončena do  10.12.2022. 
Ve všech úsecích opravy, ať silnic či míst-

Další zlatá medaile
Návrat z Mistrovství Evropy je pro Mi-

chaelu Štenglovou v posledních letech vždy 
s medailí. Za posledních sedm let přivezla 
čtyři evropská stříbra, bronz a letos zopa-
kovala titul Mistryně Evropy z roku 2018. 
Jedná se bohužel o neolympijskou disciplí-
nu – loveckou kombinovanou střelbu.

Jen stručně přibližuje průběh Michaela: 
„Střílí se tři dny, na  střídačku máme jak 
brokovou, tak kulovou položku. Letos jsem 
střílela v pořadí, v pátek stacionární kulov-
nice a  compak, sobota - trap a  kulovnice 
s běžícím kancem, neděle - compak a trap. 
Průběh soutěže neřeším, ani nejde, každá 
máme jiné pořadí disciplín. Věděla jsem 
třeba o sobotní chybě.“ 

A  my se naopak snažíme Míšu „odtáh-
nout“, nenechat ji přemýšlet o  chybách,“ 
doplňuje Jirka, trenér a táta v jedné osobě, 
spolu s hlavním trenérem Pavlem Zázvor-
kou. „A nakonec se ukázalo, že vše rozho-
dovala neděle. Míša udělala méně chyb než 
soupeřky a byl z toho titul.“ Výsledky Mis-
trovství Evropy - 1. místo Michaela Šten-

glová - ČR, 2. místo Liina Laine – Finsko,  
3. místo Cornelia Dagobert – Švédsko.

Vraťme se ještě před šampionát. Jaký byl 
trénink? „Přiznávám, nebyl z  nejlepších. 
Dokončovala jsem studium na  právnické 
fakultě ZČU, tak mnoho času nebylo.“

A co tedy dál? Studium ukončeno, podle 
posledních info stěhování na druhý konec 
republiky…..

„Ano, skončila jsem promocí, pracuji 
v  advokátní kanceláři v  Hradci Králové. 
A touto cestou plánuji pokračovat nadále - 
střílet a věnovat se advokacii. Nyní na pod-
zim mě čeká Český pohár brokového par-
kouru.“ 

Slovo si ještě bere táta Jirka: „Ještě chci 
poděkovat trenérovi Pavlu Zázvorkovi, ten 
má s Míšou strašnou trpělivost. Byl hlavním 
uklidňujícím článkem po celé dny mistrov-
ství. Samozřejmě dík patří i  sponzorům, 
pravidelně Míšu podporuje Plzeňský kraj, 
takže vlastně i jemu patří kousek medaile.“ 

U rozhovoru byl i trenér Pavel Zázvork: 
„Tento typ soutěží bohužel není v republice 

moc známý. Na Míšu jsem pyšný, je to ta-
lent od  přírody. Kdyby soupeřky znaly její 
tréninkové podmínky, kdyby mohla nastří-
let stejný objem co její soupeřky, tak ty by 
raději ani nenastoupily.“

Na doplnění – Michaela další kolo Čes-
kého poháru v  brokovém loveckém par-
couru na  domácí střelnici vyhrála, stejně 
jako předchozí. Takže již před posledními 
závody byla jistou celkovou vítězkou ce-
lého ročníku Českého poháru pro letošní 
rok.



U S N E S E N Í z 19. veřejného zasedání Zastupitelstva obce
Dnešice ze dne 8.9.2022 v Brklovně ve Dnešicích

Zastupitelstvo obce Dnešice:
A) určuje
1) zapisovatele zápisu: Mgr. Lenka Lipertová
2) ověřovatele zápisu ve složení: Karol Polák, Pavla Soukupová
B) volí
1) návrhovou komisi ve složení: Ing. Jiří Pašek, Václav Soukup, Stanislav Ungr
C) schvaluje
1) program 19. veřejného zasedání zastupitelstva obce Dnešice 
2) OZV p.č. 1/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
3) uzavření dodatku č. 4 ke smlouvě o dílo „Výstavba splaškové kanalizace v obci  
 Dnešice, místní část Černotín“ se zhotovitelem DEKAKOM plus s.r.o., Pražská  
 1178/II, 337  01 Rokycany, IČO 26373611, cena díla se navyšuje o  částku  
 3 855 846,-Kč bez DPH. 
4) uzavření smlouvy o  zemědělského pachtu pozemků v  k. ú. Dnešice zapsaných  
 na  listu vlastnictví LV č. 10001, v  k. ú. Černotín u  Dnešic, zapsaných na  listu  
 vlastnictví LV č. 10001 a  v  k. ú. Vstiš, zapsaných na  listu vlastnictví LV č. 290  
 u  Katastrálního úřadu pro Plzeňský kraj, Katastrální pracoviště Plzeň-jih.  
 S  Dnešickou zemědělskou a.s., se sídlem Dnešice čp. 259, 334  43, IČ 25229371  
 ve výši 166.620,-Kč/rok.
5) prodej části pozemku p.č. 888/17 o výměře 3 m2 v k.ú. Dnešice za cenu 150,- Kč/m2  
 panu Robertu Kankrlíkovi, bytem Sokolovská 302/95, Rybáře, 360  05 Karlovy  
6) rozpočtové opatření č. 6/2022
7) poskytnutí odměny členům výborů zastupitelstva a komisí rady obce, kteří nejsou  
 členy zastupitelstva podle Pravidel zastupitelstva obce č. 5/2020 článku III, ve výši  
 dle návrhů předsedů výborů a předsedy komise.
8) Plán akcí obce Dnešice na rok 2023
9) Záměr podání žádosti o dotace na r.2023 v obci Dnešice a části Černotín
a) Druhá etapa opravy hřbitova – chodníčky, zeď
b) Výměna nefunkčních vodovodních šoupat a hydrantů
c) Odlehčení ČOV
d) Zpracování projektové dokumentace, se záměrem výstavby veřejně prospěšných  
 budov a bytů p.č. 44 v k.ú. Dnešice
e) Výsadba a údržba zeleně
f) Oprava místní komunikace
g) Projektová dokumentace na  rozparcelování a  technickou infrastrukturu  
 stavebních pozemků v území Kameničky
h) Výstavba chodníku
D) bere na vědomí
1) plnění usnesení uložených na 18. zasedání ZO
2) zprávu o činnosti RO od posledního zasedání ZO včetně zhodnocení volebního  
 období.
3) zprávu o  činnosti finančního výboru zastupitelstva obce Dnešice za  volební  
 období 2018 – 2022.
4) zprávu o  činnosti kontrolního výboru zastupitelstva obce Dnešice za  volební  
 období 2018 – 2022.
5) zprávu lesního hospodáře o hospodaření v lese za volební období 2018 – 2022.

            .......................................................                     ........................................................
 Vlastimil Polák Karol Polák
 starosta místostarosta

ní komunikace byla provedena kontrola 
funkčnosti vodovodních armatur (šoupat, 
hydrantů) a v případě jejich nefunkčnosti 
byly vyměněny. Taktéž nově vzniklý poze-
mek po demolici p. č. 44 byl nově napojen 
kanalizačním vedením pro případ zástav-
by tohoto pozemku. Všichni občané žijí-
cí při těchto komunikacích, kde probíhá 
oprava, mohou využít přítomnost stavitelů 
při pravidelných čtvrtečních kontrolních 
dnech k  podání svých námětů týkajících 
se jejich nemovitostí, vjezdů či úprav jejich 
okolí v důsledku zásahů stavby. 

V  souvislosti s  dopravním omezením 
ještě jedna informace. V  nejbližších 
dnech dojde k  uzavírce křižovatky smě-
rem na  Dolní Lukavici, která potrvá cca 
do září 2023. I když se to nás občanů vý-
razně nedotkne, je třeba počítat s tím, že 
se zcela určitě navýší průjezdnost naší 
obcí. I s tím je třeba počítat v rámci bez-
pečnosti a dbát na pozornost, dodržování 
pravidel silničního provozu a být obezřet-
ní vůči druhým. Prosíme občany o trpěli-
vost a soucitnost v tomto procesu oprav.

Práce na komunikacích pokračují, nový as-
falt určitě bude výhodou, jen si v budoucnu 
budeme muset dávat pozor při míjení. Už 
nebude kam uhnout k baráku, „na  travič-
ku“, všude budou obrubníky.

KVZ zve
Dvě střelecké soutěže do konce roku připravuje KVZ Dnešice. Memoriál Jaroslava 

Freieslebena se koná 8. října od 9.00 hodin a střílí se pistole a malorážka, k tomu je 
hod granátem. Rok zakončí členové KVZ pravidelnou soutěží „Poslední rána roku“. 
Koná se 3. prosince od 9.00 hodin a střílí se samopal a velkorážní pistole.  

Junáci zvou
Na 29. října připravili tradiční osla-

vu svátku Halloween spojenou s dlabá-
ním dýní a dalšími soutěžemi. Pořádají 
ji u  své klubovny na  Kozlici v  sobotu 
od 14.00 hodin.

Několik desítek let dlouhou tradici 
má ve Dnešicích také „Betlémské svět-
lo“. Místní junáci jej přivezou a zájem-
cům budou nabízet u kostela sv. Václava 
den před Štědrým dnem, 23. prosince, 
od 16.00 hodin. 



Máme nové zastupitelstvo
Komunální volby předznamenaly další 

„život“ v republice, občané vybírali podle 
volebních programů i  hodnotili zpětně 
činnost zastupitelů. K  volbám ve  Dneši-
cích přišlo 54,99% oprávněných voličů, což 
vysoce převyšuje jak republikový průměr 
(46,07%), tak krajský (46,36%). 

Sdružení nezávislých kandidátů „Za ob-
čany Dnešicka a  Černotínska“ dostalo 
2 661 hlasů, což je 61,4% a znamená 9 man-
dátů budoucího patnáctičlenného zastupi-
telstva. Nejvíce preferenčních hlasů získal 
Jiří Pašek (238), dalšími zvolenými byli 
Miroslav Regner (219), Vlasta Malá (201), 
Ondřej Kubeš (200), Vlastimil Polák (174), 
Karol Polák (154), Petr Rybín (178), Iveta 
Maříková (179), Stanislav Ungr (164).

Členové kandidátní listiny „Nezávis-
lí pro obec“ dostali od  občanů 1673 hla-
sů, což je 39,6% s  výsledkem 6 mandátů. 
Nejvíce hlasů dostala Renata Brabencová 
(166), dále Marcela Čurhová (143), Jitka 
Prusíková (141), Jan Černý (135), Kateřina 
Černá (127) a Petr Staněk (113). Pokud ne-
dojde ke  změnám, mělo by nové zastupi-
telstvo pracovat v  tomto složení a  sejít se 
na ustavující schůzi do 30 dnů od voleb.

Volby v  obci nevybočily voličskou účastí 
z republikového či krajské průměru. A noví 
zastupitelé? Koho jsme si zvolili, máme… 
Teď jen, aby dobře pracovali.

nAšI JuBILAntI
červenec
Marie Šestáková 95 let
Václav Vokáč 77 let
Marie Štychová 76 let
Zdeněk Regner 82 let
Václav Platzer 78 let
Božena Malá 80 let
Zdeněk Dolejš 77 let

srpen
Jaroslava Rádlová 82 let
Alena Nováková 70 let
Jiří Zíka 75 let
Anna Klírová 75 let
Marie Kohoutová 77 let
Františka Čechová 82 let

Úctyhodný věk, přesně sto let, oslavila dnešická občanka Marie Pešková. Gratulovat jí při-
šli s velkým dortem s číslicí 100 blízcí příbuzní, popřáli hodně zdraví a vitality do dalších 
let. Samozřejmě k blahopřání se připojují i všichni dnešičtí a mezi gratulanty byli i zástupci 
obecního úřadu.

září
Miloslava Šlesingerová 75 let
Marie Pešková 100 let
Ladislav Círus 78 let
Ján Skokan 93 let
Václav Čech 75 let
Jaroslava Vokáčová 75 let
Josef Vraný 76 let

Blahopřejeme!

Cinderella má napilno
Závěrečné měsíce roku má zaplněné sou-

těžemi i střelecký klub Cinderella. Patnác-
tého října se koná „Podzimní samopal“, 
začátek od  9.00 hod. Hned v  neděli další 
den, 16., je to již tradiční brokový trojboj 
„O pohár starosty obce Dnešice“. Začátek 
v 9.30 hod. Svátek 17. listopadu oslaví Cin-
derella brokovými střelbami, automatic-
ký trap 2 x 20 terčů. Zahájení v 8.30 hod.  
Devatenáctého listopadu je na  pořadu 

„Cinderella Cup“, střelba ze samopalu  
vz. 58 a velkorážní pistole, začátek od 9.00 
hodin. Do  konce roku připravuje Cinde- 
rella ještě dvě kola Dnešické vzdu-
chovky. Prvé se koná 27.11., druhé pak  
11.12. Od  9.00 hod. Po  oba dna se střílí 
klasická vzduchoka, odpoledne od  13.00 
hod. následně K4Vz (lovecká vzduchovka). 

Stromek se rozsvítí
Předvánoční čas má také svoje vý-

znamné tradice. Není třeba myslet 
na  hektické nákupy, všechen shon. 
Spíše pozastavit se, popřemýšlet. To 
lze při rozsvícení vánočního strom-
ku ve  Dnešicích na  návsi v  sobotu  
26. listopadu od 17.00 hodin. V Čer-
notíně pak o den později, 27., ve stejný 
čas na návsi u kaple, kde akci připravu-
je Černotínský spolek.



Toto přísloví je a bude v současné době 
energetické krize stále více užíváno. Pře-
devším se to v prvé řadě dotklo odpadové-
ho hospodářství obce. Od 1. července 2022 
došlo na  základě rozhodnutí Západočes-
kých komunálních služeb – Marius Peder-
sen k navýšení cen za využití separované-
ho odpadu, tj. odpadu ze sběrného místa 
a cen za odvoz a odstranění směsného ko-
munálního odpadu, tj. popelnic (včetně 
kontejnerů v Černotíně). A to o 7% nárůst 
nejen u svozu popelnic, ale i především při 
vývozu velkoobjemového směsného od-
padu za  jednu tunu, ale také za  dopravu, 
kde došlo k rapidnímu nárůstu cen PHM 

Být dobrým hospodářem někdy znamená být i nepopulárním
a na  třídících linkách nárůstu el. energie. 
Jen k  porovnání: cena vývozu popelnice 
1x týdně vzrostla o 161,- Kč, 1x za 14 dní 
o 107,- Kč, 1x měsíčně o 60,- Kč, zdražil se 
prodej i pytlů s logem o 26,- Kč. Celkem se 
za toto období od 1. 7. do 31. 12. 2022 ná-
klady obce zvýšily o 53.400,- Kč, přičemž 
ZKS Marius Pedersen předpověděl od  1. 
ledna 2023 vzrůst cen o 11%, ale podle vý-
voje inflace to však může být ještě více při 
současném stavu inflace 17% cca. Z těchto 
důvodů muselo závěrečné zasedání zastu-
pitelstva obce Dnešice přistoupit k  přijetí 
novelizované obecně závazné vyhlášky, 
která stanovila navýšení ceny za svoz po-

Tábor jen vzpomínkou
Letos se skautský tábor 2022 konal dva 

poslední týdny v  červenci na  blízkém tá-
bořišti za Černotínem „na bejkárně“ a nesl 
se v pirátském duchu. Měli jsme rekordní 
účast 30 děti. Děti byly rozdělené do  tří 
posádek: stříbrná chobotnice, modrá Per-
la, Poseidónův koráb. Na  programu byly 
pirátské úkoly, hledání pokladů a  výpra-
va mimo tábor s přespáním ve Volšovech. 
Marušce 9 let se nejvíce líbilo vyrábění 
posádkových vlajek. Aničce 15let zpívání 
u  ohně a  závěrečná hra "bitva o  pirátský 
poklad". Ve  druhé půli plavby si u  slav-
nostního ohně složili Skautský slib mladší 
skauti i ti starší. Počasí nám po celou dobu 
tábora přálo a všichni si ho moc užili. 

BáraAsi vrchol každého letního tábora – táborový oheň, všichni sedí kolem něj, ten tiše praská, 
tu a tam odletí jiskra. Mnohdy znamená loučení, protože je na závěr. Ale pro dnešické 
junáky byl významný i jinak, někteří při něm skládali svůj skautský slib.

Sraz na návsi
Během letních dnů členové Černotín-

ského spolku opravili pronajatou budo-
vu obecní váhy na návsi v Černotíně, aby 
mohla sloužit jako zázemí při pořádání 
akcí v obci.

Poprvé posloužila při takzvaném "1. sou-
sedském posezení", které proběhlo první 
zářijový víkend. Za  krásného slunečného 
počasí se na návsi sešli občané Černotína, 
aby si povídali, dali si grilovanou klobá-
su a  ochutnali pivo točené, kde jinde než 
v opravené budově váhy.

Byli bychom moc rádi, aby se sousedské 
posezení stalo pravidelným setkáváním 
lidí z naší obce. Vždyť lidské žití není jen 
o práci a sezení doma, ale o tom, aby se lidé 
scházeli, diskutovali a bavili se. 

L. Staňková 
Pěkné počasí, pohodové posezení se sousedy, takové bylo první posezení na návsi, které 
pořádal Černotínský spolek.

Obec pořádá
Kulturní komise při OÚ připravuje na podzimní měsíce dvě akce. Tradici již má lampionový průvod. Letos se koná v sobotu  

12. listopadu. Průvod vyjde v 17.00 hodin od hasičárny s již tradičním zakončením „Na Kozlici“. Připraveno je občerstvení a pečení  
buřtů. Druhou akcí je 3. prosince „Čertovská nadílka“ pro děti. Vše vypukne v Brklovně od 14.00 hodin. 

pelnic z  původních 750,- Kč na  850,- Kč. 
I při této ceně však nikdo neví, jak se po-
platky v  odpadovém hospodářství budou 
vyvíjet dále. Proto doporučujeme obča-
nům popelnice využívat na 100% objemu. 
Nově přijatý zákon o  odpadech je neú-
prosný. Stanovuje takové limity ve snížení 
množství směsného komunálního odpadu 
(popelnic), které nás všechny donutí více 
separovat k  dalšímu využití. Bohužel pro 
využití a další zpracování odpadu není vy-
tvořeno tzv. zázemí a Evropská unie svou 
směrnicí nás žene do neznáma a pro naši 
zemi zde díky našim politikům platí pří-
sloví „papežštější než papež“. 



„Odletěl“ za svými holuby
Menší, normální vesnický domek, ale 

u  něj velká stodola a  nepočítaně kotců 
s  holuby. Taková je jen několik let stará 
charakteristika domku Karla Smoly. Ce-
loživotního milovníka holubů, který začal 
někdy ve  třinácti letech a  nebýt nemoci 
choval je stále. 

Začal s  chovem českých bubláků, měl 
přes dvacet let uznaný plemenný chov. 
V dalších letech trochu „zběhl“ a zamilo-
val se do „pošťáků“, řada jeho holubů vy-
hrávala mezinárodní závody. Pak se vrátil 
zpět k  plemennému chovu. Tentokráte 
začal šlechtit české staváky a soustředil se 

na jejich dvě barevné mutace, černé sedla-
té a černé bělohroté. Vrcholem pro něj rok 
2000 s titulem Evropského šampiona. 

Pokud mu nohy sloužily, i s pomocí berlí, 
nechyběl na  jediné akci, výstavě, pořáda-
né dnešickými chovateli, kde byl členem. 
A  o  holubech dokázal dlouze a  dlouze 
zajímavě vyprávět. A  jako se nachýlil čas 
jeho holubů, skončila i jeho pozemská ces-
ta. V polovině července „odlétl“ za svými 
holuby. 

Karle, ať ti na  nebeské pláni vrkají 
do ucha všichni tví „mistři světa“.

Dětské zakončení prázdnin
Poslední prázdninová neděle, to jsou 

přece střelby pro děti s  Cinderellou. Stej-
ně tak i  letos. Všechny zájemce čekaly tři 
střelby, ze vzduchovky, malorážky a  pis-
tole, k  tomu hod granátem na  cíl. Někdo 
měl dobrou mušku, někdo ještě lepší, ně-
komu náboje i  granáty létaly „pánubohu 
do oken“. 

Mezi staršími dívkami se vítězkou stala 
Aneta Dolejšová před Magdalénou Klas-
novou a  Veronikou Kramerovou.  V  ka-
tegorii starších chlapců byl nejlepší Jarda 
Císař před Jakubem Kožíškem a  Janem 
Baumrukem. Mezi mladšími chlapci s vel-
kým náskokem zvítězil Ondra Klička, 
druhý skončil Adam Císař a třetí Jára Svo-
boda. Katka Nováková výrazně opanovala 
soutěž mladších dívek před druhou Domi-
nikou Polákovou a Ellou Pollákovou.

Nad účastí si povzdechl jeden z rozhod-
čích Pavel Dolejš: „Bývaly roky, kdy v každé 
kategorii bylo deset patnáct soutěžích, letos 
to bylo hodně slabé. Kde děti byly, to ale ne-
víme.“ 

Jednou ze střeleckých disciplín na dětském zakončení prázdnin byla střelba ze vzduchové 
pistole

Malorážkový mix
Tradici posledního prázdninového ví-

kendu a  s  tím spojeného malorážkového 
mixu narušily jen předchozí roky covidu. 
Letos však soutěžení nic nebránilo, také 
disciplíny byly tradiční, střelba z maloráž-
ky a  malorážkové pistole na  terč, k  tomu 
malorážka na sklopky.

Ke  střelbě se prezentovalo devatenáct 
dvojic. K vítězství dvojici Karel Šmíd, Šár-
ka Šoulová napomohla hodně přesná střel-
ba z pistole (ze všech disciplín celkem 373 
bodů), druzí skončili Jirka Ulrych a Ven-
dula Svobodová (370) a  třetí se umístili 
Martin Kozel a  Vendula Svobodová (352 
bodů).

Společné odpoledne po střelecky lepších 
či horších výkonech (což následně již ni-
kdo neřešil) pokračovalo posezením při 
hudbě.

Z ČiNNOSTi MlaDýCh haSiČů

letní soustředění
Také tento rok proběhlo soustředění 

mladých hasičů v pěkném areálu v Bliža-
novech. Několik slunečních dní strávených 
v překrásném prostředí za účelem stmele-
ní kolektivu a fyzické přípravy na sezonu. 
Během těchto dní proběhly orientační zá-
vody, letní olympiáda, různé soutěže zruč-
nosti, poznávání keřů a  stromů, speciální 
hasičský slalom, ale také stezka odvahy 
a noční hlídky. Těšíme se již na příští rok. 

KM

Mladí soutěžili
Od  počátku září trénovali mladí hasiči 

na soutěže. V září se konala soutěž v Hoře-
hledech, v soutěži starších bylo osm startu-
jících, Dnešice obsadily páté a osmé místo, 
v  Dolní Lukavici bylo dvanáct družstev, 
dnešičtí obsadili 7. a 8. místo. Zároveň zde 
proběhlo vyhodnocení Ligy okresu, kam 
bylo přihlášeno 28 družstev a hodnoceno 
14 družstev. V této lize jsme skončili na pá-
tém místě. Do konce roku nás čekají ještě 
další soutěže. V říjnu jsou tři, ZPV Střížo-
vice, v Blovicích a noční v Chlumčanech. 
V listopadu pojedeme na další noční sou-
těž, do  Nepomuku a  na  závěr sezony se 
koná okresní hasičský den pro mládež. Je 
škoda, že máme málo mladších členů, a tak 
naše prvňáčky musíme postavit na úroveň 
dvanácti až patnáctiletých soutěžících.

K.M.
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SOUTěžE DOSpělýCh

Klasická soutěž
Druhé místo v  okrskové soutěži nám 

zajistilo postup na  okresní kolo Klasické 
soutěže. To se konalo 3. září v  Nepomu-
ku. Při této soutěži se běhají štafety a útok 
se provádí s  rozhazováním hadic, tak její 
okresní kolo nám nesedlo. Z celkového po-
čtu devíti družstev mužů obsadily Dnešice 
šesté místo.

Další soutěže
Družstvo mužů se zúčastnilo také dal-

ších soutěží. Při noční v  Žákavé obsadili 
za účasti 18 družstev velice dobré 4. mís-
to, v Dolní Lukavici to bylo při účasti čtyř 
družstev druhé místo. Do konce podzimu 
je čeká ještě soutěž v Oplotě a pak závěrečná 
počátkem listopadu v Dobřanech.  

Dnešičtí muži před startem soutěže v Nepomuku.

Řada udělených ocenění na chovatelské výstavě zůstala domácí organizaci. Na snímku dva do-
mácí úspěšní chovatelé, Martin Hrdonka s Pohárem za nejlepší expozici holubů - Rakovnický 
kotrlák, Miroslav Hrdonka (vlevo) s Čestnou cenou za králíky plemene Hermelín modrooký.

pouťová chovatelská výstava
Září, pouť, a samozřejmě také k tomu pa-

tří výstava, kterou organizují ve svém are-
álu místní chovatelé. Svá zvířata k hodno-
cení dodalo na pět desítek chovatelů.  Tato 
výstava je hodně v oblibě, takže chovatelé 
„našli cestu“ i když střed obce je v rozsáhlé 
rekonstrukci.

„Jen pomalu se vracíme k  době před co-
videm, stoupají jak počty vystavovatelů 
a  soutěžních exponátů, tak i  návštěvníci,“ 
byla ráda Magdalena Lisnerová. „Vše bylo, 
jak má být, v pátek hodnocení, sobota a ne-
děle výstava. Nižší počet drůbeže je také 
způsoben novým nařízením EU, kdy cho-
vatel před každou výstavou musí exponáty 
speciálně veterinářem nechat vyšetřit. A to 
samozřejmě „leze“ do peněz.“ Posuzovatelé 
vybírali ze sto padesáti králíků, více než 
sto šedesáti holubů a  drůbež byla ve  více 
než třiceti voliérách a klecích.  Udělili cel-
kem dvacet šest Čestných cen a poháry pro 
nejlepší kolekci dané odbornosti. „Mezi 
králíky z takových méně chovaných plemen 
je k vidění „zakrslý rex tříslový“ nebo „ang-
lický beran modrý“,“ doplňuje vedoucí krá-
líkářů Roman Škrábek. „Mezi holuby zase 
moravský morák a třeba kudrnáč“, přidává 
„šéf holubů“, Martin Hrdonka. Součástí 
výstavy byla i nesoutěžní expozice exotů. 

Velice zajímavým zpestřením byly ukáz-
ky letu holubů na  klícku, které se svými 
holuby předváděl Mistr Evropy přítel Vo-
ráček. Dále „výcvik“ králíků – králičí hop 
a v sobotu se zájemci mohli svézt na koni. 
Výstavu zpestřily kresby dětí z mateřských 
škol ve Dnešicích a Oplotě.

Řadu ocenění převzali i domácí chovate-
lé – Čestnou cenu mezi holubáři Jindřich 
Kašpar – Lahore, Zdeněk Žihla za Českého 
bubláka, Jiří Čácha – Americký výstavní, 
Magdalena Lisnerová – Český stavák, Po-
hár za  nejlepší kolekci Martin Hrdonka 
– Rakovnický kotrlák, oceněné králíky 
měl Miroslav Hrdonka – Novozélandský 
červený, Jindřich Kašpar – Novozéland-
ský bílý, Roman Škrábek – Tříslový černý, 
Martin Hrdonka – Hermelín modrooký 
a  mezi drůbežáři opět Jiří Čácha – Husa 
pomořanská.

Drakiáda
Po  loňské úspěšné premiéře chystá 

Černotínský spolek společně s  obcí 
Dnešice na 8. října další ročník tradi- 
ční Drakiády. Konat se bude na polích 
za  obcí směrem ke  Křížovému vrchu 
a vše vypukne ve 14. hodin. 


